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Ushbu o‘quv qo‘llanma O‘zbekiston Respublikasining «Yer kodeksi», «O‘zbekiston Respublikasi 

Prezidentining 2019-yil 17-iyundagi PF-5742-son «Qishloq xo‘jaligida yer va suv resurslaridan samarali 

foydalanish chora-tadbirlari to‘g‘risida»gi Farmoniga muvofiq qabul qilingan «Qishloq xo‘jaligida yer va suv 

resurslaridan samarali foydalanish» nomli konsepsiyasi, 2020-yil 28-yanvardagi «O‘zbekiston Respublikasi qishloq 

xo‘jaligini rivojlantirishning 2020-2030-yillarga mo‘ljallangan strategiyasida belgilangan vazifalarni amalga 

oshirish chora-tadbirlari to‘g‘risida»gi PQ-4575-son Qarori hamda O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar 

Mahkamasining 2000-yil 23-dekabrdagi «O‘zbekiston Respublikasida Yer monitoringini yuritish uslubi – Nizomini 

tasdiqlash to‘g‘irisida» 496-son, 2022-yil 14-yanvardagi «Qishloq xo‘jaligiga mo‘ljallangan yerlarda monitoring 

ishlarini amalga oshirish, yerlarni muhofaza qilish va yer tuzish faoliyatini tartibga soluvchi normativ-huquqiy 

hujjatlarni tasdiqlash to‘g‘risida»gi 22-son qarorlarining ijrosi yuzasidan ishlab chiqilgan. 

Ushbu o‘quv qo‘llanma Oliy o‘quv yurtlarining «Yer resurslaridan foydalanish va boshqarish»,  

«Yer kadastri va yerdan foydalanish» kabi bakalavriat va magistratura mutaxassiliklari ta’lim yo‘nalishlari uchun 

mo‘ljallangan. Shuningdek, o‘quv qo‘llanmadan nafaqat yer tuzuvchilar, tuproqshunoslar, melioratorlar, ilmiy 

izlanuvchilar hamda qishloq xo‘jaligi soha mutaxassislari ham keng foydalanishlari mumkin. 

Данное учебное пособие составлено на основе Земельного Кодекса Республики Узбекистан, 

концепции «О мерах по эффективному использованию земельных и водных ресурсов в сельском хозяйстве», 

принятое в соответствии с Указом Президента Республики Узбекистан № УП-5742 от 17 июня 2019 года  

«О мерах по эффективному использованию земельных и водных ресурсов в сельском хозяйстве», 

Постановления Президента Республики Узбекистан от 28 января 2020 года № ПП-4575 «О мерах по 

реализации в 2020 году задач, определенных в стратегии развития сельского хозяйства Республики 

Узбекистан на 2020-2030 годы», Постановления Кабинета Министров Республики Узбекистан от 23 декабря 

2000 года №496 «Об утверждении Положения о мониторинга земель в Республике Узбекистан», а также 

Постановления Кабинета Министров Республики Узбекистан от 14 января 2022 года №22 «Об утверждении 

нормативно-правовых актов, регламентирующих проведение мониторинговых работ, деятельность по 

охране земель и землеустройству на землях сельскохозяйственного назначения». 

Данное учебное пособие предназначено для студентов бакалавриата и магистратуры высших 

учебных заведений по направлению «Управление использованием земельных ресурсов», «Землеустройство 

и земельный кадастр». Учебник может быть широко использован не только землеустроителями, 

почвоведами, мелиораторами, исследователями, но и специалистами сельского хозяйства. 

The tutorial was compiled on the basis of the Land Code of the Republic of Uzbekistan, the concept "On 

measures for the efficient use of land and water resources in agriculture", adopted in accordance with the Decree of 

the President of the Republic of Uzbekistan No. 5742 dated June 17, 2019 "On measures for the efficient use land 

and water resources in agriculture”, Resolution of the President of the Republic of Uzbekistan dated January 28, 

2020 No. 4575 “On measures to implement in 2020 the tasks identified in the agricultural development strategy of 

the Republic of Uzbekistan for 2020-2030”, Resolution of the Cabinet of Ministers of the Republic of Uzbekistan 

dated December 23, 2000 No. 496 “On approval of the Regulations on land monitoring in the Republic of 

Uzbekistan”, as well as Resolution of the Cabinet of Ministers of the Republic of Uzbekistan dated January 14, 2022 

No. 22 “On approval of regulatory legal acts regulating the monitoring work, activities for land protection and land 

management on agricultural land natural purpose". 

The tutorial is intended for undergraduate and graduate students of higher education in the field of 

"Management of the use of land resources", "Land management and land cadastre". The tutorial can be widely used 

not only by land surveyors, soil scientists, meliorators, researchers, but also by agricultural specialists. 

O‘quv qo‘llanma O’zbekiston Respublikasi Oliy va o’rta maxsus ta’lim vazirligining 2022-yil 19-iyuldagi 

233-sonli buyrug’iga asosan nashr etishga ruxsat berilgan. Ro’yxatga olish raqami 233-1007. 
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